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جدول نرخ سکه و ارز

قیمت خودرو های داخلی
قیمت  بازارقیمت  کارخانهنوع خودروردیف

39,681,00051,400,000 پراید 1111

37,381,00045,500,000 پراید 2131

40,213,00044,600,000 پراید 3151

155,000,000180,000,000 چانگان4

42,743,00053,100,000 تیبا صندوق دار5

55,943,00059,900,000 ساینا دنده ای6

63,158,00079,000,000 پژو 7405

8SLX 67,888,00084,000,000 پژو

65,578,00080,300,000 پژو 405 دوگانه سوز9

78,338,000102,000,000 پژو پارس10

-- پژو پارس TU5 کلاس 1113

67,283,00084,700,000 پژو 206 تیپ 122

79,418,000101,700,000 پژو 206 تیپ 135

80,754,000101,000,000 پژو V8 206 صندوقدار14

15)LX( 66,770,00083,200,000 سمند ال ایکس

16EF7 86,100,000- سمند

92,600,000- سمند دوگانه سوز کلاس 1716

110,000,000- دنا18

-- تندر پلاس دنده19

96,730,000125,700,000 پژو 207 دنده ای20

273,000,000397,000,000 مزدا213

22H30  75,000,000130,000,000

103,100,000155,000,000 استپ وی23

167,000,000-   207 اتوماتیک24

114,994,000325,000,000 پژو252008

67,440,00083,000,000 رانا26

قیمت )به تومان(نوع سکه

4,548,000سکه تمام طرح جدید

4,336,000سکه تمام طرح قدیم

2,328,000نیم سکه

1,509,000ربع سکه

989,000گرمی

433,100هرگرم طلای 18 عیار

نوع ارز

12,740دلار

14,700یورو

16,342پوند

2,308لیر ترکیه

3,540درهم امارات

در شرایطی که وزیر کشاورزی از ممنوعیت 
صادرات سیب زمینی و تعدیل قیمت ها سخن 
گفته بود، رئیس اتحادیه فروشــندگان میوه و 
سبزی از ادامه گرانی ســیب زمینی به دلیل 

صادرات این محصول خبرداد! 
قیمت سیب زمینی در فصل برداشت که باید نرخ 
آن به کمترین مبلغ خود برســد در روزهای نخست 
تیــر، افزایش زیادی پیدا کــرد و هرکیلوگرم از این 
محصول در سطح شــهر، 6000 تا 9000 تومان به 
فروش رفت؛ درحالیکه قیمت سیب زمینی پیش از 
ایــن و در حالت عادی، در محدوده قیمتی 2000 تا 

3000 تومان به فروش می رسید.
حالا چند هفته ای اســت که قیمت سیب زمینی 
در قیمــت بالای خود ماندگار شــده و در این میان 
یکــی از متهمان این افزایش قیمــت، صادرات این 
محصول است. البته در روزهای ابتدایی سال جاری 

و به دنبال افزایش قیمت سیب زمینی و به ویژه پیاز 
در بازارهای داخلی، دولت اعلام کرد که صادرات این 
محصولات ممنوع اســت اما چهــارم خرداد ماه این 

ممنوعیت لغو شد! 
با این حال در یکی از آخرین واکنش های رسمی 
به این انتقــادات چندی پیش محمود حجتی، وزیر 
جهاد کشاورزی با بیان اینکه مسئولیت قیمت گذاری 
محصولات کشــاورزی با وزارت صنعــت، معدن و 
تجارت است، اظهار کرد: این روزها سیب زمینی صادر 
نمی شــود اما پیگیر آن هستم که با تولید و رساندن 

آن به بازار، قیمت آن تعدیل شود. 
البته وی در حاشیه جلسه دیروز هیئت دولت نیز 
در پاسخ به سؤالی درخصوص افزایش 200 درصدی 
قیمت سیب زمینی نسبت به ســال گذشته، گفت: 
توزیع که دست ما نیست. ما باید درِ مغازه ها بایستیم؟!

به گــزارش خبرگزاری تســنیم، وی افزود: در 

مقطعی فصل کشت سیب زمینی به دلیل بارش ها با 
تاخیر وارد بازار شــده است اما از نظر تولید وضعیت 
خوبــی دارد. کما اینکه در ارتباط با نهاده های دامی 
هم تولید و هم تامین و هم پایش می کنیم تا دست 

تولیدکنندگان برسد.
اما در همین حال اســدا... کارگر، رئیس اتحادیه 
فروشندگان میوه و سبزی به خبرگزاری ایسنا گفت: 
در حال حاضر قیمت سیب زمینی در عمده فروشی ها 
۵۵00 تا ۷000 تومان است و واحدهای خرده فروشی 
نیــز مجازند محصولات خود را حداکثر با 3۵ درصد 

سود بفروشند. 
اظهــارات کارگر به این معنی اســت که قیمت 
سیب زمینی در حال حاضر در سطح خرده فروشی ها 
حدود ۷۵00 تا 9,۵00 تومان است و در چند هفته 
اخیر کاهشی در قیمت این محصول رخ نداده است. 
وی با بیان اینکه در حوزه محصولات کشاورزی 

امکان دپو و انبار کردن وجود ندارد، گفت: نوسانات 
قیمت در بازار میوه و تره بار مقطعی اســت. در حال 
حاضر کمبودی در بازار ســیب زمینی وجود ندارد و 
مهم ترین علت بالا ماندن قیمت سیب زمینی و عدم 

کاهش قیمت آن، صادرات این محصول است. 
در این شــرایط از یک سو وزیر جهاد کشاورزی 
بــه عنوان متولی تنظیم بازار ســیب زمینی، از عدم 
صادرات این محصول سخن می گوید و از سوی دیگر 
رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و سبزی نیز علت بالا 

ماندن قیمت این محصول را صادرات می داند!
در چنیــن اوضاع و احوالــی و در تناقض گویی 
مسئولان، این منافع و حقوق مصرف کنندگان است 
که در میان این ناهماهنگی ها ضایع می شود و مردم 
مجبورند برای سیب زمینی به عنوان یکی از اصلی ترین 
و کم هزینه تریــن غذاهای روزانه، تا حدود ۱0 هزار 

تومان برای هر کیلو پرداخت کنند. 

اظهارات دوگانه مسئولان درباره علت گرانی سیب زمینی

سرپرست سازمان توسعه تجارت خبر داد

سودجویی 810 میلیارد تومانی دلالان با کارت بازرگانی

وزیر راه و شهرســازی دربــاره کنترل 
سایت هایی که قیمت مسکن را درج می کنند، 
مبنای  هیچ گونه  چنین ســایت هایی  گفت: 
کارشناســی ندارند و از بیرون کشور هدایت 

می شوند. 
به گزارش باشــگاه خبرنــگاران جوان، محمد 
اســلامی در حاشیه جلسه هیئت دولت اظهار کرد: 
سوداگری معمولا مربوط به بخش مسکن نیست و 
این موضوع یک آفت بزرگی برای کشــور به شمار 
می رود که به زندگی مردم آســیب های فراوانی زده 

است.
وی افزود: مردم باید متناسب با شرایط بحرانی 
احتیاط کنند و خرید نکرده و در وضعیت هیجانی 

تصمیم گیری نکنند.
وزیر راه و شهرسازی درباره کنترل سایت هایی 
که قیمت مسکن را درج می کنند، بیان کرد: ما در 
این زمینه هماهنگی های لازم را با پلیس فتا انجام 
داده ایم و قرار است آنان این سایت ها را کنترل کنند، 
چرا که چنین سایت هایی هیچ گونه مبنای کارشناسی 
ندارند و از بیرون کشور هدایت می شوند که شرایط 
هیجانی را در کشور به وجود می آورند که مردم باید 
در چنین شرایطی، خویشتن داری کنند و توجهی 

به این سایت ها نداشته باشند. 
در این زمینه، مصطفی قلی خسروی در گفت وگو 
با خبرگزاری تسنیم با اعلام این که مشاوران املاک 
آمار خانه های خالی را ندارد و اساسا وظیفه ای در این 

رابطه نداریم، اظهار کرد: قبل از انقلاب هم نتوانستند 
آماری از تعداد خانه های خالی به دست آورند و حتی 

نتوانستند این قبیل خانه ها را پیدا کنند.
وی بــا بیان این که در دولت نهم و دهم موضوع 
شناسایی خانه های خالی در دستور کار قرار گرفت، 
اضافه کرد: در آن زمان اعلام شــد بر اساس مصرف 
بــرق و قبــض آن می خواهیم خانه هــای خالی را 
شناسایی کنیم. مالکان نیز لامپ  خانه های خالی را 
از سر شــب روشن می کردند و به این ترتیب دیگر 

این خانه ها قابل شناسایی نبودند.
وی ادامــه داد: پس از قبــض برق و ناکامی در 
اجرای آن، مصرف آب معیار شناسایی قرار گرفت؛ 
مالکان نیز بلافاصله وان  آب را پر و خالی می کردند. 

رئیس اتحادیه مشــاوران املاک یادآور شد: پس از 
ناکامی ایــن روش ها، روش چهره بــه چهره برای 
شناسایی خانه های خالی رونمایی شد. مالکان این 
خانه ها نیز حربه جدیدی به کار بردند؛ آنها میخی به 
دیوار زدند و چادری را آویزان کردند و گفتند »خانمم 

برای خرید بیرون رفته و به زودی برمی گردد.«
خسروی یکی از راهکارهای شناسایی خانه های 
خالی را استفاده از اپلیکیشن و »آی تی« اعلام کرد 
و گفت: زمانی یک آقایی شــهردار تهران بود که به 
شــهرداری ها دستور داد به ازای مجوز ساخت برای 
۱0 طبقــه 2 واحدی ۱0 برگه پیش فروش بدهند،  
اگر این برنامه عملیاتی می شد شاهد معضلی به نام 

خانه های خالی در کشور نبودیم. 

وزیر راه و شهرسازی:

درج قیمت مسکن در سایت ها از خارج کشور مدیریت می شود

آخرین نشست اوپک در شرایطی به پایان 
رسید که به نظر می رســد وزیر نفت برخلاف 
اظهارات قبلی خود، به خواسته عربستان برای 

راه اندازی نهادی موازی اوپک تن داده است.
نشست ۱۷6 اوپک با تعویقی دوماهه برگزار شد و 
همانطور که پیش بینی می شد، سقف تولید اوپکی ها 
و روسیه از تصمیم نشست قبل تبعیت کرده و سقف 
تولید به همان میزانی که مشــخص شــده بود ادامه 
پیدا کرد. با این وجود، یکی از مســائلی که در جلسه 
اخیر حاشیه ساز شد موضوع منشور همکاری اوپک 

با کشورهای نفتی غیر اوپک بود.
این منشور که زمینه ساز تضعیف اوپک به شمار 
می رود، مورد رضایت آمریکاســت و عربستان را هم 
در راستای سیاســت های ضدایرانیش با خود همراه 
ســاخته و به علت منافعی که دارد، موافقت کشوری 

مانند روسیه را هم جلب کرده است.
در این بین، تصمیم وزیر نفت در پذیرش راه اندازی 
این نهاد موازی -که در دل اوپک مستقر شده و قرار 
اســت از محل دبیرخانه اوپک هم استفاده کند- بر 
خلاف اظهارات قبلی وی، ابهاماتی را ایجاد کرده که 

نیازمند شفاف سازی است.
به گزارش میز نفت، از سال 20۱6 که قیمت نفت 
ســقوط کرد، روسیه برای نخستین بار در کنار اوپک 
قرار گرفت و برای فریز نفتی با این سازمان همکاری 
کاملی داشت. در هفته های گذشته هم خبرها از ایجاد 
ســازمانی دیگر با حضور اعضای اوپک و کشورهای 
غیراوپک حکایت داشــت که گفته می شــد توسط 

عربستان و روسیه راهبری می شد.
روس ها معتقدند با روشی که اوپک در پیش گرفته 
اســت، هر کاهش تولید منجر به افزایش تولید نفت 
آمریکا می شود لذا طرحی تدوین شد که یک سازمان 
24 عضوی تشکیل شده تا تصمیم گیری ها درباره بازار 

نفت و تولید جهانی هماهنگ تر شود.
یکی از تفاوت های این سازمان جدید با اوپک در 
این بود که دیگر خبری از اجماع میان اعضا نبود بلکه 
رای اکثریت تعیین کننده سیاســت است؛ گرچه این 
سازمان قرار است یک نهاد مشورتی در کنار اوپک باشد 
اما یکی از تفاوت های آن در این اســت که شبیه یک 
شرکت سهامی است؛ بدان معنا که حق رای کشوری 
با تولید ۱0 میلیون بشکه با کشوری که یک میلیون 

بشکه تولید نفت دارد بیشتر است.
موضــع وزارت نفت اما در برابر چنین ســازمانی 
مخالفت بود؛ ایران پیشنهاد داده بود برای جلوگیری 
از تضعیف اوپک کشورهای دیگر یا به عضویت اوپک 
درآیند و یا عضو ناظر باشــند که این پیشنهادات رد 
شــد. عربستان به شدت به دنبال نهاد موازی با اوپک 
اســت و قصد دارد با هماهنگی مسکو، دو سازمان را 
راهبــری کند؛ اوپک را برای خود حفظ کند که یک 
مســئولیت بین المللی را به آل سعود داده است و در 
سازمانی دیگر هم ، به مقابله با ایران و سیاست هایی 
بپردازد که به سودش نیست. چنین امکانی در اوپک 
وجود ندارد زیرا اگر یکی از ۱4 عضو این ســازمان با 
تصمیم عربستان مخالف باشند، هیچ تصمیمی گرفته 
نمی شــود کما اینکه اصولا هیچ تصمیمی در اوپک 

ضمانت اجرایی ندارد.
موضــع وزارت نفــت در همکاری کشــورهای 
غیراوپک با اوپک بر این اصل اســتوار اســت که این 
همکاری باید جنبه تشــریفاتی داشته باشد و نباید 
هیچ تصمیم گیری وجود داشته باشد به همین دلیل 
وزیر نفت مخالف سرسخت تشکیل »اوپک پلاس« به 

معنای یک سازمان جدید بود. وی در حاشیه نشست 
۱۷6 اوپک با اشــاره به این مهم عنوان کرد که نباید 

اوپک را تضعیف کرد.
با این وجود، وی در جلســه اوپک از موضع خود 
کوتــاه آمد تا خالــد الفالح وزیر نفت عربســتان در 
کنفرانس خبری پس از نشســت، از این موضوع ابراز 
رضایت کند. البته زنگنه می گوید شروط ایران برای 
این سازمان جدید رعایت شده است :» تضمین نخست، 
اینکه این اساسنامه غیرالزام آور است و دوم و بسیار 
مهم، اینکه در قطعنامه پایانی نشست اوپک، ما امضا 
و توافق کردیم که این اساسنامه هیچ تأثیری بر اوپک 

و موجودیت آن ندارد.«
با این وجود قرار شــد منشــور همکاری اوپک و 
غیراوپک تبدیل به ســازمانی شــود که فعلا مقر آن 
در اوپک اســت و قرار است از امکانات دبیرخانه این 
سازمان استفاده کند. به هرحال با همه مخالفت های 
وزارت نفت برای تشکیل سازمان جدید، رقیب جدید 
اوپک تاسیس شد تا راه برای تضعیف اوپک هموار شود 
و البته جای سؤال است که چرا وزیر نفت با تاسیس 

این سازمان موافقت کرد؟

اقدام سؤال برانگیز وزیر نفت در پذیرش منشور تضعیف اوپک

رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم ورزشی ۷۰ درصد لوازم 
ورزشی خارجی موجود در بازار را تقلبی دانست.

مرتضی حق پرســت در گفت وگو با  باشگاه خبرنگاران جوان، 
درباره وضعیت بازار لوازم ورزشــی تصریح کرد: هم اکنون 60 تا 
۷0 درصد لوازم ورزشی خارجی موجود در بازار تقلبی است. البته 

ورود پوشاک خارجی در بازار ممنوع شده است.
وی با تأکید بر اینکه برند های خارجی در بازار، مشــتری های 
خود را دارد، افزود: زمانی که این برند ها در بازار نباشد این مشتریان 

مجبورند جنس های خود را از طرق دیگر خریداری کنند.
رئیس اتحادیه فروشــندگان لوازم ورزشی با بیان اینکه درحال 
حاضــر این صنف با کمبــود مواد اولیه مواجه اســت، ادامه داد: 
برخی از واحد های داخلی در زمینه تولید پوشاک در کشور فعال 
هستند؛ اما نکته قابل توجه آن است که پوشاک ورزشی باید دارای 
کیفیت و قابلیت قابل توجهی باشــد که برای تحقق این مهم نیاز 
به واردات پارچه است که متأسفانه تأمین مواد اولیه در کشور به 
سختی انجام می شود.حق پرست افزود: یکی از مزیت های برجسته 
صنعت یا حوزه تولید لوزام ورزشی به این امر معطوف می شود که 
عرصه مذکور بسیاری از رسته های تولیدی دیگر همچون نساجی، 
پلاستیک و را به سمت رونق هدایت می کند که البته تحقق چنین 
موفقیتی مســتلزم افزایش رونق هر چه بیشتر در عرصه تولیدات 

لوازم ورزشی است.
وی با بیان اینکه آمار دقیقی از تعداد واحد های صنفی در بازار 
وجود ندارد، گفت: امیدواریم با حمایت نهاد های ذی ربط و حصول 
رونق در بازار لوازم ورزشی، شاهد توفیقات اقتصادی بیشتری در این 
عرصه باشیم که تحقق چنین موفقیتی، قطعا بسیاری از رسته های 

تولیدی را منتفع خواهد کرد. 
گفتنی است، با وجود جمعیت جوان و نوجوان فراوان در کشور 
که اکثرا علاقه مند به ورزش هســتند، یکی از زمینه های تولیدی 
با بازار بســیار وسیع و پردرآمد و جذاب به ویژه برای قشر جوان، 
راه اندازی تولیدی های اقلام ورزشی مانند پوشاک، کفش، توپ و 
دیگر اقلام ورزشی و حمایت از تولیدکنندگان قدیمی این عرصه 

برای کیفی کردن تولیدات آنهاست. 
برای کشوری مثل ایران زیبنده نیست که ورزشکارانش با لوازم 
برند خارجی در عرصه های بین المللی مسابقه بدهند یا لیگ هایش 

محتاج توپ خارجی باشند.
 نکته اینکه به دلیل تحریم ها، فدراسیون ها با مشکل تهیه لوازم 

ورزشی مرغوب برای تیم های ملی مواجه شده اند.

رئیس اتحادیه فروشندگان لوازم ورزشی:
70 درصد لوازم ورزشی خارجی تقلبی است

بانک ملی ایران با اعلام شرایط فروش ارز 
به زائران حج تمتع سال ۱۳۹۸، عرضه آن را 

از دیروز آغاز کرد.
به گزارش  روابط عمومــی بانک ملی ایران، 
پرداخت ارز به زائران حج تمتع در تمامی شــعب 
ارزی ایــن بانک و حداکثر برای هر زائر 200 دلار 
انجام می شود. دریافت ارز زائران تنها پس از ارائه 

کارت ملی و احراز هویت امکان پذیر است.
در صورتی که مدیر کاروان از ســوی سازمان 

حج و زیارت کتبا به عنوان نماینده زائران به بانک 
معرفی شــده باشــد، پرداخت ارز زائران کاروان 
مربوطه به وی و به شرط ارائه فرم ها و اسناد تکمیل 

شده نیز امکان پذیر است.
پرداخت ارز به زائران حج تمتع از چهارشنبه 
۱2 تیرماه آغاز شده است. فروش ارز به زائران حج 
تمتع سال جاری صرفا به بانک ملی ایران محول 
شده است. مشخصات شعب ارزی بانک ملی ایران 
در سایت این بانک به نشــانی www.bmi.ir قابل 

مشاهده است.
گفتنی است، پروازهای حج تمتع از ۱۷ تیرماه 
و به وســیله هواپیمایی کشورمان انجام می شود. 
نخســتین پرواز حجاج ۱۷ تیرماه انجام می شود 
و پروازهای بازگشــت نیز از 2۷ مرداد برابربا ۱6 
ذی الحجه تا ۱۷ شــهریور برابر با هشــتم محرم 

انجام می گیرد.
 امســال 86 هزار و ۵۵0 نفــر در قالب ۵۷3 
کاروان عــازم حج تمتع می شــوند و در صورت 

موافقت مسئولان عربستانی با سهمیه مازاد، شمار 
بیشتری از زائران به سفر حج می روند.

به گفته رئیس سازمان حج و زیارت، در جریان 
مذاکرات حج تمتع 98 هم با اقداماتی که صورت 
گرفت تفاهمات خوبی با طرف سعودی انجام شد 
که از جمله آنها راه اندازی دفتر نمایندگی سازمان 
حج و زیارت در عربستان، برگزاری مراسم و دعاها، 
به موقع بسته شدن قراردادهای مسکن و تغذیه و 

تدارکات و افزایش تعداد زائران بود.

آغاز فروش ارز به زائران حج تمتع

عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: تحریم های نفتی 
نشان داد که می توان کشور را بدون درآمدهای نفتی اداره 
کرد و به جای درآمدهــای نفتی باید به دنبال درآمدهای 

کشاورزی و صنایع تکمیلی آن رفت.
غلامرضا شــرفی در گفت وگو با خبرگزاری فارس با اشاره به 
مطالبه رهبری در خصوص خروج درآمدهای نفتی از بودجه جاری، 
تصریح کرد: قطعا آن چیزی که رهبر معظم انقلاب اســلامی در 
خصوص اقتصاد مصلحت می دانند راهکار عملی و علمی وجود دارد.
وی ادامه داد: این راهکارها باید مورد توجه مسئولان دولتی قرار 

بگیرد تا بتوانند به طور ۱00 درصدی به آن عمل کنند. 
در حال حاضر ایران در شرایط تحریم نفت اداره می شود و این 
نشان می دهد که می توان حتی بدون نفت هم اقتصاد را اداره کرد.
عضو کمیســیون انرژی مجلس با اشاره به تحریم های نفتی، 
تصریح کرد: تحریم های نفتی نشان داد که می توان کشور را بدون 
درآمدهای نفتی اداره کرد و به جای درآمدهای نفتی باید به دنبال 

درآمدهای کشاورزی و صنایع تکمیلی آن رفت.
شرفی افزود: ایران کشوری بزرگ است که در صنایع مختلف 
مزیت دارد و اگر دولت بتواند نگاهش را از روی نفت بردارد و روی 
بخش های دیگر تمرکز کند آنگاه می توان به راحتی و حتی بدون 

فروش یک بشکه نفت درآمد ارزی مورد نیاز خود را تامین کند.
وی با اشاره به لزوم توجه به پیشرفت بخش های غیر نفتی گفت: 
ایران سرزمین وسیعی است که می توان روی محصولات کشاورزی 
آن حساب ویژه ای باز کرد به طوریکه رهبر معظم انقلاب اسلامی 
بارها اعلام کرده اند می توان با صادرات محصولات کشــاورزی و 

ایجاد صنایع تکمیلی درآمد خوبی برای کشور ایجاد کرد.
عضو کمیســیون انرژی مجلس با اشاره به صنایع تکمیلی در 
حوزه نفت، تصریح کرد: با تحریم های صورت گرفته می بینیم که 
کشور به دنبال ایجاد ارزش افزوده بیشتر است که می توان از این 

طریق درآمدهای نفتی را جایگزین کرد.
شرفی با اشاره به نقش درآمدهای مالیاتی در جایگزینی درآمد 
نفتی گفت: وقتی کشور به سمت تولید و رونق تولید حرکت کند 
و از ســوی دیگر شــفافیت نیز وجود داشته باشد می توان انتظار 
 داشــت که درآمدهای مالیاتی نیز افزایــش یابد که این درآمدها 
می تواند کمک کند به دولت تا بتواند اقتصاد کشور را مدیریت کند.

عضو کمیسیون انرژی مجلس:
 تحریم ها نشان داد کشور را 

بدون نفت هم می توان مدیریت کرد

وزیر صنعت از برنامه دو ساله برای اصلاح صنعت خودرو خبر 
داد و مدعی شــد: قیمت تمام شده پراید ۱۱۱ حدود ۳۵ تا ۳۶ 

میلیون تومان است.
رضــا رحمانی در یک برنامه تلویزیونی درباره صنعت خودرو گفت: 
این صنعت مانند هر بخشــی دیگر مشکلاتی دارد و همچنین وضعیت 
فعلی خودرو در شــان ملت ایران نیست اما نباید صنعت خودروسازی 

را تعطیل کرد.
وی ادامه داد: اینگونه نیســت که از صنعت خودرو حمایت ویژه ای 
داشته باشیم بلکه این صنعت هم مانند دیگر صنایع است و ما وظیفه 

داریم از همه صنایع حمایت کنیم تا تولید رونق بگیرد.
وزیر صنعت،  معدن و تجارت بیان کرد: طرح ساماندهی خودرو در 
حال انجام بوده و هدف ما این است که از وضع موجود به وضعی برسیم 
که در شان ملت ایران باشد ولی این موضوع به گذشت زمان نیاز دارد.
رحمانی افزود: به علت نوســانات حوزه کلان اقتصادی مانند ارز و 
جنبه هــای روانی بازار،  برخی تقاضاها بــرای حفظ ارزش پول به طور 

غیرواقعی ایجاد شد.
وی گفت: از ابتدای امســال تا کنون شــش میلیون تقاضای خرید 
خودرو داشــتیم در حالی که کل تولید خودرو، در ســال، یک میلیون 

دستگاه است.
وزیر صمت درباره نتایج قیمت گذاری خودرو بر مبنای پنج درصد 
زیر حاشیه بازار اظهار کرد: خودرو از آبان تا اسفند پارسال تاکنون ۵ تا 
۱۵ درصد کاهش قیمت داشت و از اسفند پارسال با موج دوم افزایش 

قیمت مواجه شدیم که هم اکنون این روند کاهشی شده است.
رحمانی گفت: کاهش سود سپرده های بانکی از اسفند پارسال یکی 
از علل افزایش قیمت در موج دوم بوده و اکنون به علت کنترل نرخ ارز، 

قیمتها کاهشی شده است.
وی با بیان اینکه خودرو پراید هزار و 660 دلار ]بیش از 24 میلیون 
تومان[ وابســتگی ارزی دارد، اضافه کرد: داخلی سازی این قطعات را 
آغاز کردیم و هر قدر ارزبری کمتری شود تاثیر نرخ خودرو از نوسانات 

نرخ ارز کمتر می شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: ساخت داخل و اصلاح ساختار 
را جدی گرفتیم و از خودروساز خواستیم اموال غیر تولیدی نداشته باشند.
رحمانی با تاکید بر اینکه برای اصلاح صنعت خودرو جدی هستیم،  
گفت: هر کدام از خودرو ســازان بزرگ مکلف شدند اموال غیرتولیدی 
خود را بفروشــند و از این محل، حداقل هزار میلیارد تومان برای رونق 

تولید، تامین کنند.
وی با اشــاره به اینکه میانگین تولید روزانه خودرو، 4 هزار دستگاه 
است، افزود: همیشه تعدادی خودرو در پارکینگ های خودروسازان موجود 
است و اکنون هم به علت تحریم و کمبود برخی قطعات، تعدادی خودرو 
در پارکینگ ها موجود می باشد که مشکل آن در حال حل شدن است.

وزیــر صمت عنوان کرد:  همزمان با تولیــد،  خودروهای پارکینگی 
تحویل مشتریان می شود.

رحمانی با بیان اینکه قیمت تمام شده پراید ۱۱۱ حدود 3۵ تا 36 
میلیون تومان اســت، افزود: قیمت بــازاری آن اکنون حدود ۵0 تا ۵۱ 

میلیون تومان است.
وی بــا بیان اینکه در پی آن هســتیم تا شــرایط عادی و کیفیت 
و تنوع و تیراژه خودرو، اصلاح شــود، گفت: طرح ســاماندهی و برنامه 
 دو ســاله داریــم و خودروســازی را بــه اهلش واگــذار خواهیم کرد 

تا اصلاح شود.

وزیر صمت:
قیمت تمام شده پراید 35 میلیون تومان است

با تأکید بر اینکه  نایب رئیس انجمن سنگ 
صادرات مواد معدنی قابل تحریم نیست، گفت: 
درآمدزایی ۲ میلیارد دلاری از محل صادرات 
سنگ  ساختمانی برای کشور امکان پذیر است.

به گزارش فارس، مالک رحمتی در یک نشست 
خبری با اشاره به تأکید مقام معظم رهبری در بیانیه 
گام دوم انقلاب بر لزوم برنامه ریزی برای بهره مندی 
از ۷ درصد ذخایر معدنی دنیا در ایران،  اظهار داشت: 
وزارت صنعت و تشــکل های تخصصــی باید اعلام 
کننــد که برای اجرای این بیانیه چه اقداماتی انجام 

خواهند داد.
وی تصریح کرد:  باید برای بهره برداری از ذخایر 
معدنی کشــور برنامه زمان بندی مشخص با متولی 

مشخص تدوین شود.
رحمتی با اشاره به 4 مرحله زنجیره ارزش افزوده 
صنایع معدنی، توضیح داد: اکتشاف یکی از این مراحل 
اســت. در بخش سنگ های تزئینی 2,۵ میلیارد تن 

ذخیره قطعی شناسایی شده که نیازمند اکتشافات 
علمی و اصولی است. 

وی اســتخراج کیفی، فــرآوری و صادرات را به 
عنوان سه مرحله بعدی زنجیره ارزش افزوده صنایع 
معدنی عنوان کرد و گفت: یکی از چالش های فعلی 
در بخش معدن این است که فردی که معدن دارد، 
فرآوری انجام نمی دهد و در عین حال فرد دیگری که 
کار فرآوری انجام می دهد، به دنبال صادرات نیست. 

در نتیجه این زنجیره ها به یکدیگر متصل نیستند.
وی با بیان اینکه امــکان تولید 30 میلیون تن 
سنگ ساختمانی در کشور وجود دارد، اظهار داشت: 
در حال حاضر حدود یک سوم این رقم یعنی حدود 
۱3,۵ میلیون تن تولید سنگ ساختمانی در کشور 

داریم.
نایب رئیس انجمن سنگ، تصریح کرد: می توانیم 
۱80 میلیون مترمربع سنگ کار شده در کشور تولید 
کنیــم در حالی که فقط 80 تا 8۵ میلیون مترمربع 

تولید در این بخش داریم. 
به گفته وی، ســنگ ساختمانی کار نشده تولید 
ایران به 42 کشور و سنگ های فرآوری شده نیز به 

69 کشور صادر می شوند.
وی با بیان اینکه صادرات ســنگ فرآوری شده 
در سال گذشته به ۵8۱ هزار تن رسید، گفت از این 
رقم،  269 هزار تن بــه ارزش ۱44 میلیون دلار به 
عراق صادر شده است. همچنین ۱0۱ هزار تن سنگ 
فرآوری شــده به امارات صادر شد که به این ترتیب 
مشاهده می کنیم 6۵ درصد صادرات سنگ های کار 

شده به دو کشور همسایه اختصاص داشته است.
رحمتی در مورد صادرات سنگ کوپ )کار نشده( 
در سال 9۷ نیز گفت: سال گذشته یک میلیون تن 
صادرات ســنگ کوپ به ارزش ۱6۱ میلیون دلار به 
44 کشــور صورت گرفت. از این رقم، 8۱2 هزار تن 
به ارزش۱40 میلیون دلار به کشور چین صادر شد 
که 80 درصد صادرات سنگ کوپ را شامل می شود.

وی ادامــه داد: بعــد از چین، صادرات ســنگ 
کوپ ایران به کشورهایی مانند هند، امارات، ایتالیا، 
ترکیه، عراق،  اسپانیا، تایوان، عمان و مالزی صورت 

گرفته است.
وی با بیان اینکه در مجموع سنگ فرآوری شده 
و سنگ کوپ ایران به ۱۱0 کشور دنیا صادر می شود، 
تأکید کرد: صادرات هر محصولی ممکن است تحریم 

شود ولی صادرات مواد معدنی قابل تحریم نیست.
رحمتــی با بیــان اینکه در تولید ســنگ های 
ســاختمانی جزء ۵ کشور اول دنیا قرار داریم، اظهار 
داشت: درآمدزایی 2 میلیارد دلاری از محل صادرات 

این سنگ ها برای کشور امکان پذیر است. 
وی در ادامه با اشاره به اینکه تا کنون برای 2 هزار 
و 89 معدن ســنگ تزئینی پروانه بهره برداری صادر 
شده است، گفت: در حال حاضر ۱200 معدن فعال 
و بقیه این معادن غیرفعال هســتند که برای احیای 
۵0 معدن کوچک طی امسال برنامه ریزی شده است.

صادرات سنگ  ایران به 110کشور جهان

رئیس ســتاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز تاکید کرد: با 
توجه به اقدامات تمامی دســتگاه های مسئول، میانگین قاچاق 

سوخت روزانه از ۱۱ میلیون لیتر، به ۸/۵ میلیون لیتر رسید.
به گزارش خبرگزاری ها، علی مویدی خرم آبادی دیروز در نشســت 
خبری درباره وضعیت قاچاق ســخت، با بیان اینکه سپاه پاسداران نیز 
کشتی های قاچاق سوخت را شناسایی و مورد برخورد قرار می دهد گفت: 
با توجه به اقدامات تمامی دســتگاه های مسئول در این حوزه میانگین 
قاچاق ســوخت روزانه از ۱۱ میلیون لیتر، به 8,۵ میلیون لیتر رسید و 
امســال با برنامه های جدید اســتانداران مرزی، به دنبال کاهش قاچاق 

سوخت هستیم.
وی افزود: البته این نکته حائز اهمیت اســت که تا زمانی که بحث 
اختلاف قیمت ســوخت در داخل و خارج از مرزها به حد متعارف خود 
نرسید، احتمال قاچاق سوخت متصور است و تنها با فعال کردن سامانه ها 

نمی توان به صورت کامل قاچاق سوخت را کنترل کرد.
این مسئول درباره کشفیات ارز قاچاق نیز خاطر نشان کرد: در سال 
گذشته مجموع دلار و یورو قاچاق مکشوفه حدود ۱3 میلیون دلار بوده 
که توسط واجا و ناجا و سایر دستگاه های کاشف به دست آمده است و 
در اختیار بانک مرکزی قرار گرفته البته بعضا برخی متهمان در اعترافات 
خــود به رقم هایی بیش از ایــن نیز اعتراف کرده اند ولی این رقم میزان 

اسکناس مکشوفه است.
مویدی با اشاره به وجود شش میلیون                                                                                                            شماره حساب اشخاص حقیقی 
و حقوقی و اتباع بیگانه که در بحث پولشویی و قاچاق فعال بوده اند، گفت: 
در سال 92 شاهد بیش از شش میلیون                                                                                                            شماره حساب مخدوش بودیم که 
در بحث پولشویی و قاچاق فعالیت داشتند، اما در راستای شفاف سازی و 
بستن منافذ قاچاق با همکاری بانک مرکزی در مسدود کردن آنها تلاش 
کرده ایم، به طوری که امروز بیش از دو میلیون                                                                                                            شماره حساب هایی که 
مربوط به اشخاص حقیقی بوده مسدود شده و بیش از سه میلیون                                                                                                            از شماره 
حساب های افراد حقوقی که در امر قاچاق و پولشویی فعالیت داشته اند 

مسدود شده و بقیه شماره حساب های دیگر در حال پالایش است.
وی اظهار                                                                                                                                                                                   کرد: از تعداد شش میلیون                                                                                                            شماره حساب حدودا ۱00 هزار 
شماره حساب دیگر باقی مانده است که به زودی آنها هم مسدود می شوند.
رئیس ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز بیان داشت: حساب های 
فراگیر اتباع بیگانه که در موضوع قاچاق و پولشویی فعال بوده، ۵82 هزار 
شماره حساب بوده است که اکثر این شماره حساب ها هم مسدود شده، به 
طوری که کمتر از ۱0 هزار شماره حساب مانده که در حال پالایش است.

مویدی خرم آبادی ادامه داد: این شماره حساب ها با انگیزه های سوء 
و در خیلی از موارد با تخلف باز شده است.

وی در پاسخ به این سؤال که آیا بانک ها هم در این تخلفات برای باز 
کردن این حساب ها مقصر بوده اند، افزود: به هر حال بانک ها هم در این 
موضوع نقش داشته اند و اگر بانک ها بر اساس ضوابط به تشکیل حساب ها 
اقدام می کردند و دقت لازم را انجام می دادند، این اتفاقات نمی افتاد. قطعا 
بازگشایی شش میلیون                                                                                                            حساب که در زمینه پولشویی و قاچاق فعالیت 
داشــته اند، موضوعی است که تخلف چند وجهی به حساب می آید که 

شاید یک سر آن بانک ها و بانک مرکزی باشد.

رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز:
 قاچاق سوخت به روزانه

 ۸/5 میلیون لیتر کاهش یافت

سرپرست سازمان توســعه تجارت با بیان 
اینکه سال گذشته حدود ۶4۰۰ کارت بازرگانی 
یکبار مصرف صادر شد ، گفت: به ازای این حجم 
کارت بازرگانی حدود ۸۱۰ میلیارد تومان سود 

نصیب دلالان شده است.
بــه گزارش خبرگــزاری فارس، موضــوع صدور 
کارت های بازرگانی یک بار مصرف و سوءاستفاده از آن 
مسئله جدیدی نیست؛ تا یک سال پیش عمده ترین 
مشکل این کارت ها بحث فرار مالیاتی بود اما اخیرا با 
توجه به تحریم ها سوءاستفاده از کارت های بازرگانی 
در  ابعاد گسترده  تری رخ داده است به طوریکه شنیده 
می شــود برخی دلالان وارد عرصه صادرات شده  و با 
سو استفاده از این کارت های بازرگانی پول های کلانی 

را به جیب می زند. 
براســاس شنیده ها، این پدیده جدید بدین شکل 
اســت که پس از صدور بخشنامه های متعدد ارزی از 
ســال گذشته تاکنون به دلیل محدودیت های ارزی و 
تعهدی که برای بازگشت ارز حاصل از صادرات بوجود 
آمده عده ای به عنوان حق العمل کار وارد کار صادراتی 
شده اند و با استفاده از کارت های بازرگانی یکبار مصرف 
کالای برخی صادرکنندگان را صادر می کنند و به ازای 
هر دلار کالای صادراتی از صادرکننده ۱00 الی ۱۵0 

تومان حق العمل یا حق دلالی می گیرند.

بر این اســاس صادرکننده دیگر در قبال صادرات 
انجام شده تعهد ارزی ندارد زیرا دارنده کارت بازرگانی 
متعهد به بازگشــت ارز صادراتی می شود و به همین 
دلیل حاضر اســت تا به ازای هر دلار کالای صادراتی 

هم مبلغی را به دلال بپردازد. 
در همین زمینه، محمدرضا مودودی سرپرســت 
سازمان توســعه تجارت گفت: این موضوع را من هم 
شنیده ام که یک عده سود  جو وارد امر صادرات شده اند 
و بــا دریافت مبلغی از صادرکنندگان کالاهای آنها را 

صادرمی کننــد و به این ترتیب صادرکننده هم دیگر 
متعهد به بازگشــت ارز حاصل از صادرات نیســت و 
دارنده آن کارت بازرگانی یکبار مصرف باید در مقابل 

قانون پاسخگوی تعهد ارزی باشد. 
وی افزود: اگر هر دلال صادراتی در هر ماه به طور 
متوسط چهار میلیون دلار توسط یک کارت بازرگانی 
یک بار مصرف صادر کند براساس دریافت حق العمل 
۱00 تــا ۱۵0 تومانی به ازای هر دلالی 400 تا 600 

میلیون تومان سود بادآورده نصیب خود می کند. 

سرپرست سازمان توسعه تجارت در پاسخ به این 
ســؤال که چرا این پدیده شــکل گرفت است، گفت: 
اتخاذ سیاســت های ارزی غلط ســبب شکل گیری 
چنین فضایی شــده است بنابراین شکل گیری چنین 
پدیده هایی خود به خود بر ضرورت اصلاح سیاست های 

ارزی تاکید می کند. 
مودودی با بیان اینکه ســال گذشته حدود شش 
هزار و 400 کارت بازرگانی یکبار مصرف صادر شــد، 
گفت: پنج میلیارد و 400 میلیون دلار صادرات توسط 
این کارت های یکبار مصرف انجام شده است که اگر به 
ازای هر دلار صادراتی یک دلال  فقط ۱۵0 تومان از 
صادرکننده دریافت کرده باشد به عبارتی حدود 8۱0 

میلیارد تومان سود نصیب دلالان شده است. 
وی با بیان اینکه اینگونه صادرات ضررهای زیادی 
به وضعیت تجارت کشــور وارد می کند، گفت: با این 
روش کالاهای بی کیفیت به نــام کالای ایرانی صادر 
می شود و بازارهایی که طی سال های متمادی بدست 

آورده ایم از بین می رود. 
سرپرست سازمان توسعه تجارت بیان داشت: به 
جای اینکه به معلول پرداخته شود و بخواهیم برای حل 
این مسائل نسبت به صدور کارت های بازرگانی قوانین 
سخت گیرانه وضع کنیم بهتر است به علت ها بپردازیم 

و سیاست های غلط ارزی را اصلاح کنیم. 


